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رهبر معظم انقلاب اســلامی گفتند: جمهوری اسلامی 
ایــران توانایی ایــن را دارد کــه ازبکســتان را از طریق 

ترکمنستان و افغانستان، به راحتی به آب های آزاد متصل 
کند ضمن آنکــه زمینه های همکاری فراتــر از تجارت و 

حمل و نقل است و می توان با ابتکارات مختلف در بخش 
علم و فناوری و بخش های دیگر همکاری های بیشــتری 

داشت.  
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی 
عصر یکشنبه در دیدار آقای »شوکت میرضیایف« رئیس 
جمهور ازبکستان و هیأت همراه، با اشاره به قرابت بی نظیر 
تاریخی، فرهنگی و علمی دو کشــور ایران و ازبکســتان 
گفتند: باید از این زمینه های مشــترک برای گســترش 

روابط در بخش های مختلف استفاده شود.
رهبر معظم انقلاب اسلامی با اظهار خرسندی از تجدید 
حیات ارتباط دو کشــور بعد از یک وقفه طولانی افزودند: 
متاسفانه سال های متمادی روابط ایران و ازبکستان بسیار 
محدود بود و امیدواریم این سفر و گفتگوهای انجام شده 
در تهران، سرآغاز یک آینده بهتر در روابط دوکشور باشد.
حضــرت آیت الله خامنه ای گفتند: جمهوری اســلامی 
ایــران توانایی ایــن را دارد کــه ازبکســتان را از طریق 
ترکمنستان و افغانستان، به راحتی به آب های آزاد متصل 
کند ضمن آنکــه زمینه های همکاری فراتــر از تجارت و 
حمل و نقل است و می توان با ابتکارات مختلف در بخش 

علم و فناوری و بخش های دیگر همکاری های بیشــتری 
داشــت. ایشان خاطرنشــان کردند: البته گسترش روابط 
ایران و ازبکســتان، مخالفانی هم دارد اما باید بدون اعتنا 
به این مخالفت ها و بر اســاس مصلحت دو کشور، تصمیم 
گرفت و همکاری ها را تا آنجا که امکان دارد، گسترش داد.
در این دیدار که حجت الاســلام والمســلمین رئیسی 
رئیــس جمهــور نیز حضــور داشــت، آقای »شــوکت 
میرضیایــف« دیدار خود بــا رهبر انقــلاب را یک دیدار 
تاریخی خواند و گفــت: ما هم از وقفه ای که در روابط دو 
کشــور و کاهش همکاری ها وجود داشت متاسف بودیم و 
امیدواریم با گفتگوهایی که در تهران انجام شــد، گام های 
بلندی را برداریم و همکاری ها در زمینه های تجاری، حمل 
و نقل، علم و فناوری و گردشــگری به ســطح شایسته و 
مطلوب خود برســد. رئیس جمهور ازبکستان با تجلیل از 
ایستادگی ملت ایران در برابر تحریم ها افزود: دستاوردهای 
ملت ایــران به ویژه در حوزه علم و فناوری که بخش هایی 
از آن را در نمایشــگاه برپا شده دیدم، نشان می دهد یک 
ملت تحت راهنمایی های خردمندانه رهبر خود و با اتحاد 

می تواند به رغم همه فشارها به اهداف بزرگ برسد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس جمهوری ازبکستان:

ایران به راحتی می تواند ازبکستان را به آب های آزاد متصل کند

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با ماده 
واحده لایحــه دو فوریتــی واردات خودروی 
کارکرده بــا عمر حداکثر پنج ســال از زمان 

ترخیص از گمرک، موافقت کردند.
بر اساس این مصوبه، ۳ ماده شامل مواد ۱۱ 
تا ۱۳ به قانون ساماندهی بازار خودرو مصوب 
۱۴۰۰ مجلس افزوده می شود. همچنین برابر 
با تبصره یک ماده ۱۱ قانون ســاماندهی بازار 
خودرو امکان واردات خودروی کارکرده مجاز 

می شــود که در ایــن صــورت، الزامی که در 
بندهای ۳ و ۴ قانــون موجود مبنی بر انتقال 
فنــاوری همزمان بــا واردات خــودرو، حذف 

می شود.
در تبصــره ۲ این ماده عمــر خودروهای 
وارداتی کارکرده حداکثر پنج سال لحاظ شده 
است. آیین نامه اجرایی این ماده را نیز وزارت 
صمت با همکاری بانک مرکزی، گمرک ایران و 
سازمان های استاندارد و حفاظت محیط زیست 

تدوین کــرده و ظرف یک مــاه از زمان لازم 
الاجرا شــدن قانون در هیأت دولت به تصویب 

می رسد.
همچنین بر اساس ماده ۱۲ قانون ساماندهی 
بازار خــودرو ) بعد از تایید شــورای نگهبان( 
تبصره ۶ ماده واحده قانون چگونگی محاسبه و 
وصول حقوق گمرکی و سود بازرگانی و مالیات 
انواع خودرو و ماشــین آلات راهسازی وارداتی 
و ســاخت داخل مصوب ۱۳۷۱ اصلاح شده و 

تبصره ۸ این ماده واحده حذف می شود.
بر این اســاس هر ساله ارزش ماشین آلات 
راهســازی و خودروهای وارداتی به کشور اعم 
از نو و کارکرده بر اســاس مســتنداتی مانند 
قیمت شــرکت های تولید کننــده یا قیمت 
نمایندگی های آنها در ســایر کشــورها و نیز 
قیمــت بازار از ســوی وزارت صمت و گمرک 
تعیین شده و مبنای محاسبه حقوق و عوارض 
گمرکی قرار می گیــرد. مطابق لایحه تصویب 
شده سازمان ملی استاندارد و سازمان حفاظت 
محیط زیست امکان استفاده از استانداردهای 
ملی کشور و استانداردهای کشور تولید کننده 

برای خودروهای وارداتی را خواهند شد.
به گزارش ایرنا، ســید ســلمان ذاکر دیگر 

نماینده مجلس هم پیشنهاد افزایش حداکثر 
سن خودروهای وارداتی از ۵ به ۱۰ سال را داد 
که با مخالفت نمایندگان مواجه شده و تصویب 
نشد. احمد امیرآبادی فراهانی عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس نیز در جریان رسیدگی 
به این لایحه نســبت به تعییــن تعرفه ۱۷۶ 
درصدی برای واردات خودروی نو مخالفت کرد 
و خواستار تجدید نظر دولت در تعرفه گمرکی 
واردات خودروی نو شد. همچنین علی علیزاده 
نماینده مردم مراغه در مجلس نیز در پیشنهاد 
دیگــری خواســتار حذف عبــارت »از جمله 
اتوبــوس در ماده ۱۱ قانون ســاماندهی بازار 
خودرو« شد که این پیشنهاد با مخالفت حسن 
نوروزی نماینده بهارستان مواجه شد اما سید 
کاظم دلخوش اباتری نماینده صومعه سرا در 
موافقت با پیشنهاد علیزاده گفت وجود عبارت 
»از جمله خودرو » سبب سوء استفاده شده و 

امکان واردات را محدود می کند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی نیز با بیان اینکه در ماده های ۴ و ۸ 
قانون ساماندهی صنعت خودرو انواع خودرو را 
تعریف کردیم، گفت: لذا پیشــنهادهای مشابه 
قابل طرح نیســت. رحیمی مظفری نماینده 

مردم کوار در مجلس در پیشنهاد دیگر خواستار 
الحاق عبارت »از تاریخ ترخیص از گمرک« به 
حداکثر ۵ سال عمر خودروهای کارکرده شد 
و گفت ممکن اســت خودروی زیر پنج سال و 
با چهار و نیم ســال عمر وارد شود اما چند ماه 
در گمــرک بماند و در زمان ترخیص، عمر آن 
از ۵ ســال بگذرد که این پیشنهاد با استقبال 
نمایندگان مواجه و تصویب شد. حسن آصفری 
نماینده مردم اراک در مجلس نیز پیشنهاد داد 
تا عبارت »تعیین صلاحیــت واردکنندگان از 
سوی وزارت صمت« از این لایحه حذف شود. 
به گفته آصفری اگــر امکان تعیین صلاحیت 
واردکنندگان به وزارت صنعت داده شــود این 
عبارت رانت زا بوده و شاهد فروش حواله های 
واردات خودرو خواهیــم بود چرا باید به گروه 

خاص اجازه واردات داده شود؟
 ســید علــی یزدیخــواه در مخالفــت با 
پیشــنهاد آصفــری گفت: اینکــه همه مردم 
اجازه واردات داشــته باشــند شــاهد هرج و 
مرج در بازار می شــویم بنابرایــن دولت باید 
آیین نامه افراد صاحــب صلاحیت را تصویب 
 کنــد که ایــن پیشــنهاد آصفری بــه تایید 

نمایندگان رسید و تصویب شد.

مرکز  بنــدی  بیانیــه سیاســتی هفــت 
پژوهش های مجلس درباره ســاماندهی حوزه 
دارو، پــس از برگزاری نشســت تخصصی با 
حضور کارشناســان و صاحبنظران بخش های 

مختلف تدوین و منتشر شد.
به گزارش روابط عمومی مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اســلامی، حوزه دارویی کشور 
طی سال های گذشته با مسائل مختلفی مانند 
کمبود برخی اقلام و همچنین بیشترین سهم 
پرداخت از جیب مردم، دسترسی بیماران را با 
چالش مواجه کرده اســت. چالش هایی که به 
دلایل مختلف از جمله انجام اصلاحات ارزی در 
این حوزه که با اجرای آن منابع مالی مورد نیاز 

زنجیره تأمین افزایش یافته، شــدت بیشتری 
پیدا کرده اســت. مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی در راستای وظایف محوله خود 
و پیرو مطالعات قبلی، نشستی را با حضور اکثر 
دســت اندرکاران اصلی حوزه دارو در کشــور 
برگزار کرد. بر اساس مجموع نکاتی که در این 
نشست مطرح شد، به دلیل حساسیت تأمین 
دارو و تأثیری که روی سلامت مردم می گذارد، 

این حوزه راهبردی نیازمند توجه ویژه است.
در بخشــی از این گزارش آمده است: یکی 
از این مباحث عبارت اســت از انضباط مالی و 
شــفافیت درباره تخصیص منابع مالی و نحوه 
هزینــه کرد آن کــه بر اســاس آن، گزارش 

وضعیت پرداخت یارانه دارو توســط سازمان 
هدفمنــدی یارانه ها و نحوه تخصیص و هزینه 
کــرد منابع مذکــور به تفکیک ســازمان ها و 
صندوق های بیمه گر درمان هر سه ماه یک بار 
از سوی مراجع ذیربط به کمیسیون بهداشت 
و درمــان مجلس شــورای اســلامی و دیوان 

محاسبات کشور ارائه شود. 
این گزارش افزوده اســت: تقویت نقدینگی 
زنجیره تأمین یکی دیگر از مباحث عنوان شده 
در این موضوع اســت که بر اســاس آن، بانک 
مرکــزی و بانک های عامل بــا در نظر گرفتن 
عوامــل تأثیرگذار همچون نــرخ تورم، هزینه 
حقوق و دستمزد، فرایند تولید و دوره وصول 

مطالبات تأمین کننــدگان اقدامات لازم را در 
اسرع وقت برای ارائه تسهیلات کافی به تأمین 

کنندگان دارو را انجام دهند.
در بند ۳ این بیانیه سیاســتی آمده است: 
قیمت گــذاری منطقی و تأمین ارز مناســب 
باید انجام شــود بدین شکل که ضوابط قیمت 
گذاری و مسیربندی صدور پروانه فراورده های 
دارویــی، مطابق با لیســت داروهای ضروری 
کشــور و لیست کمبودهای دارویی طی ۶ ماه 
آتی بازنگری و اصلاح شود. حمایت های ارزی 
از پروانه های صادر شده مطابق ضوابط مذکور 
و همچنین پیش بینی ضمانــت اجرایی لازم 
به منظور انجام تعهدات ذیربط توســط تأمین 

کنندگان صورت گیرد. 
بانک مرکــزی، ارز با کیفیت حوزه دارویی 
با اولویت اول را مطابق با فهرست سازمان غذا 
و دارو درباره داروهای ضــروری و پیش بینی 

کمبودهای دارویی، بدون تأخیر تأمین کند.
براســاس این بیانیه، تحقــق کاهش نرخ 
حقوق گمرکی یکــی دیگر از مــوارد مطرح 
شده اســت که براساس آن، فهرست داروهای 
ضــروری و اقلامی که طی ۶ مــاه آتی امکان 
کمبــود دارنــد و صدور و اجــرای تعرفه های 
گمرکی تقلیل یافتــه به یک درصد، مطابق با 
فهرست مذکور به روزرسانی و بطور منظم بین 

سازمان غذا و دارو و گمرک تبادل شود. 

مراســم اســتقبال از شــوکت میرضیایف رئیس جمهور 
ازبکســتان دقایقی پیش توسط ســیدابراهیم رئیسی در 
مجموعه سعدآباد برگزار شد. در این سفر هیئتی عالی رتبه 
از مقامات سیاســی و اقتصادی ازبکســتان، میرضیایف 
را همراهی می کنند. در این دیدار مراســم امضای اسناد 
همکاری بین ایران و ازبکســتان با حضور ســید ابراهیم 
رئیســی و شوکت میرضیایف روســای جمهور دو کشور 
در مجموعه کاخ ســعدآباد برگزار شد.  مقامات عالی رتبه 
ایران و ازبکســتان در حضور روســای جمهور دو کشور 
یک بیانیه مشــترک و ۱۰ ســند همکاری در حوزه های 
مختلف به امضاء رســاندند. از طرف ایران، علاوه بر رئیس 
جمهور، وزرای اقتصاد، صمت، خارجه، راه و شهرســازی، 
دادگستری، بهداشت، جهاد کشــاورزی و معاونت علمی 
ریاست جمهوری، این اسناد را امضا کردند. رئیس جمهور 
ایران در نشست مشترک هیئت های عالی رتبه دو کشور، 
با تاکید بر لزوم تهیه نقشه راه برای گسترش همکاری ها و 

عملی شدن تفاهمات صورت گرفته میان ایران و ازبکستان، 
حضور پر رنگ و موفقیت آمیز ایران در نمایشگاه بین المللی 
صنعتی در تاشــکند را نشــانه عزم جدی ایران در جهت 
توسعه روابط اقتصادی و تجاری با این کشور عنوان کرد. 
سید ابراهیم رئیسی روابط ایران و ازبکستان را تاریخی و 
تمدنی و برخاســته از باورهای دو ملت توصیف و با اشاره 
به ظرفیت های خوب دو کشور در جهت توسعه همکاری، 
این ســفر را گام مهمی در جهت تعمیق روابط جمهوری 
اسلامی ایران و ازبکستان عنوان کرد. رئیس جمهوری در 
ادامه سفر همتای ازبکستانی خود به ایران پس از۲۰ سال، 
هدف گذاری برای دو برابر شــدن مبادلات تجاری در گام 
اول و برنامه ریزی برای افزایش حجم آن به ســه میلیارد 

دلار را به فال نیک گرفت و با اشــاره به توافق دو کشــور 
برای تجارت ترجیحی، از وزرای مربوطه دو طرف خواست 
طی دو هفته آینده لیستی از کالاها را برای تعرفه ترجیحی 
میان دو کشــور را اعلام کنند. رئیسی همچنین با تاکید 
بر لزوم تهیه نقشه راه برای گسترش همکاری ها و عملی 
شــدن تفاهمات صورت گرفته میان دو کشور، حضور پر 
رنگ و موفقیت آمیز ایران در نمایشگاه بین المللی صنعتی 
در تاشکند را نشانه عزم جدی ایران در جهت توسعه روابط 
اقتصادی و تجاری با ازبکستان عنوان کرد. رئیس جمهور 
با بیان اینکه پیشــرفت های ازبکســتان مایه خرسندی 
جمهوری اســلامی ایران خواهد بود، بر پیگیری توافقات 
انجام شده میان دو کشور در حوزه های اقتصادی و تجاری، 

حمل و نقل و ترانزیت، علم و فناوری، کشاورزی، تجهیزات 
پزشکی و دارویی در جهت توسعه روابط و تبادل ظرفیت ها 
تاکید کرد. رئیسی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران از 
تهدیدات و تحریم ها برای پیشرفت فرصت ساخته است، بر 
آمادگی ایران جهت انتقال تجربیات در حوزه های مختلف 
علمــی و اقتصادی به ازبکســتان تاکید کرد.  »شــوکت 
میرضیایف« رئیس جمهور ازبکستان نیز در این نشست، 
فاصله طولانی مدت ۲۰ ساله برای سفر به ایران را ناشی 
عدم توجه و غفلت گذشتگان برای استفاده از ظرفیت های 
متقابل دو کشــور دانســت و با بیان اینکه ازبکستان به 
تجربیات موفق ایران در مســیر پیشــرفت نیاز دارد، بر 
علاقه مندی این کشور برای توسعه همکاری با جمهوری 
اسلامی ایران در زمینه های علمی، فناوری، حمل و نقل، 
زیرساخت های انرژی، پزشکی و کشاورزی تاکید کرد و از 
شــرکت های ایرانی و فعالان بخش خصوصی ایران برای 

مشارکت در طرح های اقتصادی ازبکستان دعوت کرد.

با رأی نمایندگان مجلس

لایحه واردات خودروی کارکرده زیر پنج سال ساخت تصویب شد

بیانیه سیاستی مرکز پژوهش های مجلس درباره ساماندهی حوزه دارو 

سهم بالای مردم برای پرداخت دارو، بیماران را با چالش مواجه کرده است

استقبال از رئیس جمهور ازبکستان در تهران

رئیسی: ایران مانعی برای گسترش روابط با همسایگان نمی بیند

معاون اجرایی رئیس جمهوری:

۶۰۰ کیف برای سرمایه گذاران آماده شد
به گفته معاون اجرایی رئیس جمهــور عزم دولت توجه ویژه به مناطق ویژه 
اقتصادی و آزاد اســت و در مجموع برای این مناطق ۶۰۰ بســته و ۶۰۰ کیف 
سرمایه گذاری بدون نام و با در نظر گرفتن تسهیلات برای سرمایه گذاران آماده 
کردند که بر این اساس هر سرمایه گذاری که قصد سرمایه گذاری در این مناطق 

را داشته باشد، می تواند یکی از این بسته ها را انتخاب کند.
محســن منصوری در حاشیه چهارمین نشست شــورای عالی مناطق آزاد 
اقتصادی- تجاری و صنعتی که با دســتور رئیس جمهور برگزار شد، بیان کرد: 
آغوش دولت و مجموعه دبیرخانه شورای برای پذیرش سرمایه گذاران باز است 

تا با حمایت های لازم شاهد رونق در این مناطق باشیم.
او ادامه داد: برخی از این طرح ها با ســرمایه گذاری در بخش خصوصی اجرا 
می شود و برخی سرمایه گذاری ها نیز مشترک میان دولت و منطقه آزاد است که 
تعدادی از این ها مانند پل خلیج فارس در حقیقت راه دسترسی به قشم است که 
سال ها معطل مانده و با همکاری دولت و منطقه آزاد این طرح دوباره فعال شد.
او گفت: وعده های رئیس جمهور در سفرها محقق و عمده مصوبات در ۲ سال 

اول دولت مردمی عملیاتی شده است.
او افزود: عمده وعده های رئیس جمهور در سفرها محقق شده است و مصوبات 
ســفر تا سه سال،فرصت برای اجرا دارد و با افتخار می گویم که عمده مصوباتی 
که در ۲ سال اول دولت مردمی باید اجرایی می شد، عملیاتی شد و تعدادی از 

طرح ها که مربوط به سال های بعد است، زمان برای اجرای آن داریم.

قالیباف: 
مجلس با تصویب قانون ساماندهی اجاره مسکن 

صدای مستاجران شد
به گفته رئیس مجلس شــورای اســلامی مجلس یازدهم بــا تصویب قانون 
ســاماندهی اجاره بهای مســکن در کنار حفظ منافع مالــکان منصف، صدای 

مستأجران شد.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور در جلسه علنی 
مجلس بیان کرد: در نقشــه راه مجلس یازدهم برای تحول در قوانین اقتصادی 
کشــور این موضوع از اهمیت زیادی برخوردار بوده است که با طرح ساماندهی 

اجاره بهای مسکن، قوانین سه گانه مجلس برای مسکن نهایی شد.
او ادامه داد: برای تسهیل تولید مسکن، طرح جهش تولید مسکن تصویب شد 
تا دســت دولت برای ساخت مسکن باز شود و امروز نیز دولت به پشتوانه همان 

قانون به دنبال ساخت مسکن است.
رئیس مجلس افزود: برای وارد کردن چندین میلیون مسکن احتکار شده به 
بازار مسکن قانون مالیات بر اجاره های خانه های خالی تصویب و ابلاغ شد و در 
گام آخر، مجلس در هفته گذشته با تصویب یک قانون موثر با استفاده از تجربه 
بسیاری از کشورهای پیشرفته دنیا زیرساخت قانونی برای مقابله با آشفته بازار 

اجاره مسکن را ایجاد کرد.

معاون اول قوه قضائیه:
ادبیات فرمانده انتظامی مازندران خوب نبود

معاون اول قوه قضائیه در نشســت درباره اظهارات فرمانده انتظامی مازندران 
درباره شکستن گردن هنجارشکنان و اینکه آیا او می تواند این سخنان را مطرح 
کند؟ گفت: ادبیات خوبی نبوده اســت. این طور نیســت که او گفته باشد  اگر 
کســی بی حجاب باشد گردنش را می شکنیم بلکه  سخنان ایشان در رابطه با 
افراد شرور و کسانی که امنیت برهم می زنند و سرقت های مسلحانه بوده است. 
فیلم پخش شــده هم تقطیع شده است. گرچه این ادبیات در شان یک فرمانده 

نبوده است.
به گزارش ایسنا، حجت الاســلام والمسلمین محمد مصدق همچنین بیان 
کرد:: قوه قضائیه بر اســاس قانون، نظارت بر کانون و مرکز وکلا را بر عهده دارد 
و بنای قوه قضائیه دخالت در کار کانون وکلا نیست اما نظارت را انجام می دهد 
و طی جلســاتی که با هیأت مدیره کانون ها داشــته ایم، چنانچه نظارت توسط 
خود این کانون ها انجام شود کار ما سبک تر خواهد بود اما گاهی این اتفاق رخ 
نمی دهد.  کانون های وکلا و همچنین مرکز وکلا نهاد مدنی هستند و خود باید 
کار نظارت را انجام دهند اما گاهی حس می شــود برخی از کانون ها کم کاری 
می کنند. برای مثال خانم شیرین عبادی در محافل خارج همواره می گوید وکیل 
اســت. آیا نباید کانونی که پروانه داده است آن را لغو کند؟ در قانون آمده است 
شرایط وکیل شدن اعتقاد به ولایت فقیه و قانون اساسی است که این خانم آن 
را به صراحت نقض کرده است و باید پروانه اش توسط نهاد مربوطه باطل شود. 

رئیس جمهور لایحه برنامه هفتم را تقدیم مجلس کرد
رئیس جمهور پس از تشــریح ویژگی های لایحه برنامه هفتم توســعه برای 

نمایندگان، این لایحه را تقدیم مجلس شورای اسلامی کرد.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی در صحن علنی مجلس شورای 
اسلامی حضور یافت و در سخنانی به تشریح ویژگی ها و شاخص های مهم لایحه 

برنامه هفتم توسعه و رویکردهای کلان آن پرداخت.
لایحه برنامه هفتم توســعه که سند بالادستی کشور محسوب شده و چشم 
انداز و مســیر حرکت سه قوه را در پنج سال آینده ترسیم می کند، در ۷ بخش 
و ۲۲ فصل و در چارچوب اســناد بالادســتی و ۲۶ سیاست ابلاغی مقام معظم 

رهبری و سند تحول دولت مردمی تدوین شده است.
بــه گفته معــاون پارلمانــی رئیس جمهــور، در تدوین ایــن لایحه ضمن 
آسیب شناسی و تجربیات حاصل از میزان اجرای ۶ برنامه گذشته، مسأله محوری 
مورد توجه قرار گرفته اســت تا مشــکلات زیرساختی در بخش های مختلف با 

اجرایی شدن آن، رفع شود.

رئیسی در بازدید از نمایشگاه دستاوردهای صنعت هسته ای:
موفقیت صنعت هسته ای با وجود تحریم ها

الگویی برای دیگر صنایع است
رئیس جمهوری با اشاره به تاثیرات فناوری هسته ای در زندگی مردم به ویژه 
در حوزه های بهداشــت و درمان، کشاورزی و صنعت، همچنین در صنایع نفت 
و گاز و بســیاری از بخش های دیگر گفت: با اراده دانشــمندان کشور در تبدیل 
دانایی به توانایی در عرصه هسته ای، امروز میلیون ها نفر از بیماری نجات یافته اند 
که این جزو افتخارات بزرگ کشــور است. به گزارش ایلنا، سید ابراهیم رئیسی 
در بازدید از نمایشگاه توانمندی های صنعت هسته ای کشور گفت: دستاورهای 
صنعت هسته ای نشــان دهنده این واقعیت است که جوانان عزیز و دانشمندان 
این کشــور چگونه تهدیدها و تحریم ها را به فرصت تبدیل کردند و برپایی این 
نمایشــگاه پیامی از سوی صنعت هسته ای کشــور برای سایر صنایع است، که 
چطور می توان با وجود بالاترین حجم از تحریم ها و تهدیدها به چنین ســطحی 
از موفقیت رسید. موفقیت صنعت هسته ای با وجود تحریم ها الگویی برای دیگر 

صنایع است.
او با بیان اینکه صنعت هســته ای برای کشور قدرت تولید کرده است، تاکید 
کرد: برخی ها در دنیا تصور می کنند که خلق قدرت در تولید ســلاح هسته ای 
است، اما جمهوری اسلامی ایران بارها اعلام کرده، با وجود اینکه چنین توانایی 
در کشــور وجود دارد، اما با توجه باورهای دینی و تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
هرگز به ســمت تولید ســلاح هسته ای نمی رویم. رئیســی با تاکید بر ضرورت 
تبیین دســتاوردهای هسته ای کشــور برای مردم، تصریح کرد: باید توانایی ها 
و فناوری هایی را که در صنعت هســته ای کسب شــده به سایر صنایع، به ویژه 

خودروسازی سرریز کنیم تا به این مرحله از موفقیت برسند.

اخبار کوتاه

خانه تکانی ذهن ارزش گراها

ادامه از صفحه 1
اولا؛ً باید سلائق سیاسی را از ادعاهای مستند به دین و ارزشگرائی جدا کرد و 
هر ادعای ارزشگرایانه را محک زده و خود را خرج آنان نکرده و این فرمایش امام 
خمینی را به جان خرید که گفت؛ »این را از گوش مان بیرون کنیم که دعواها 

برای خدا و مصالح اسلام است..«
و ثانیا؛ً مسیر حرکت را براساس معیارهای منطبق بر »جمهوری اسلامی نه 
یک کلمه کم و نه یک کلمه زیاد« باور داشــت. یعنی دریک کلمه؛ به خواسته 
مردم باید احترام گذاشت، والبته که هر کسی که به خواسته های مردم نزدیکتر 

است مقبولیت ومشروعیت بیشتری خواهد داشت.

سرمقاله

محسن هاشمی رفسنجانی که همیشه یک 
گزینه برای شــهرداری تهران بــود می گوید: 
»پست شهرداری آن قدر هم برایم مهم نبود.« 
امــا او در بخــش دیگــری از صحبت هایش 
دربــاره امکان حضور در انتخابات مجلس بیان 
می کنــد: »ما نیاز به تبلیــغ آن چنانی نداریم، 
ضمن این کــه الان مانعی وجود نــدارد، یک 
زمانی مسئولیتی در شهر داریم که باید استعفا 
بدهیم اما کسانی مثل من که بازنشسته شدیم 
مانعی نداریم بنابراین تصمیم نهایی را باید در 
نزدیک انتخابــات گرفت.« او با حضور در کافه 
خبر خبرآنلایــن می گوید:  هنوز جای زندگی 
کردن دارد و مشــکلاتش قابل حل است. چرا 
که به باور مدیرعامل ســابق متــرو تهران، در 
میان کشورهای توسعه یافته، شهرهایی مانند 
نیویورک، واشنگتن، پاریس، لندن، شانگ های، 
پکــن، توکیو، وجــود دارد، معضلات تهران به 
مراتب کمتر از همه این شــهرها اســت. او در 
این گفت وگو گفته:»من همیشه در مقابل ایده 
تغییر پایتخت جزو کسانی بودم که در جلسات 
دولت به ضرس قاطع می گفتم اگر هزینه ای که 
می خواهید برای انتقــال پایتخت انجام دهید 
برای حل مشکلات تهران انجام شود این شهر 
نسبت به شــهرهای شبیه خودش جای بسیار 

عالی برای زندگی است.« هاشــمی با این ادعا 
که اتفاقــاً آلودگی هوای پایتخت خیلی راحت 
می تواند حل شــود، دلیل آلودگی هوای تهران 
را سوخت فســیلی می داند که عمده مصرف 
سوخت فسیلی در خودروها است، همین طور 
ســوختی که در منــازل و برای تاسیســات 
ســاختمانی مصرف می شــود. و علت اینکه تا 
کنون این مشکل حل نشــده این است که به 
قانون عمل نمی شود. او در ادامه به مواد قانونی 
برای توســعه حمل و نقــل عمومی به منظور 
کاهش مصرف سوخت فسیلی در تهران برای 
کاهــش حجم ترافیک و همچنین آلودگی هوا 
اشاره کرده و گفته است:»در قانون گفته شده 
حداقل ۳۰ درصد ســفرهای تهران باید توسط 
متــرو به عنوان حمل و نقــل ریلی پاک انجام 
شــود، حدود ۲۵ درصد ســفرها با اتوبوس و 
بقیه ســفرها تا ســقف ۷۵ درصد با تاکســی 
انجام شود. اما متاسفانه سرمایه گذاری در مترو 
اگرچه خــوب بوده اما در حد مناســب انجام 
نشــده اســت، یا مثلًا در حمل و نقل اتوبوس 
ما به هیچ وجه نباید اتوبوس گازوئیلی داشــته 
باشیم درصورتی که الان اکثر اتوبوس های شهر 
سوخت شــان گازوئیلی است، این درحالی ست 
که خود من معتقدم باید اتوبوس برقی داشته 

باشــیم. ما باید در تهران ۱۲ خط مترو داشته 
باشــیم که ۸ خط به داخل تهران و ۴ خط به 
شهرهای اقماری تهران ســرویس بدهند، در 
این وضعیت اگر ۲۵۰ ایســتگاه داشته باشیم 
به راحتی می توانیم ۱۰ میلیون ســفر شهری 
را با مترو انجــام بدهیم و اینکه در تهران باید 
حدود ۹ هزار اتوبوس برقی داشته باشیم، ضمن 
این که اتوبوس برقی در دنیا از اتوبوس گازوئیلی 
ارزان تر شــده است، لذا با مترو و اتوبوس برقی 
ما می توانیم مصرف سوخت را به شدت پایین 
بیاوریم.« و اینکــه در نهایت اولین متهم برای 
آنانی که به ایــن قوانین عمل نمی کنند خود 
دولت و سازمان برنامه بودجه کشور است. زیرا 
بــرای این که قانون مدیریت مصرف ســوخت 
انجام شــود، ســالانه حدود ۴ هــزار میلیارد 
تومان بودجه برای حمل و نقل درون شــهری 
و ۶ هــزار میلیارد تومان هم برای حمل و نقل 
برون شهری بودجه تخصیص داده می شود، این 
تخصیص هم صد درصدی است، یعنی سازمان 
برنامه بودجه نمی تواند بگوید چون بودجه کم 
آوردم فقــط مثلًا ۶۰ درصد بودجه را می دهم، 
اما با این وجود این پــول را هیچ وقت به هیچ 
کلانشهری ندادند، بنابراین خود دولت ها متهم 
هستند. محسن هاشمی رفسنجانی در بخشی از 

گفت وگویی خود به شخصیت خود و خانواده 
اش پرداخته و گفته اســت:» در سیاست فائزه 
از همه جســورتر است، در ورزش یاسر از همه 
جسورتر است طوری که چتربازی انجام می داد. 
فاطمه خواهرم روی مسائل مربوط به بیماران 
خاص بسیار حساس هست و تمام وقت خودش 
را روی این مســئله گذاشته است و من اصولاً 
جسور نیستم، معتدل هســتم، خیلی ام اتفاقاً 
محافظه کار هســتم، اما در موقــع عصبانیت 
جســور می شوم.« ر ییس ســابق شورای شهر 
تهران به خاطره ای هم از رقابت خود با قالیباف 
برای شهرداری تهران پرداخته و گفته است:» 
آن موقع عضو شورای شهر نبودم، یک بار برای 
شهردار شــدن با آقای قالیباف رقابت کردیم، 
بــار اول ۱۵ به ۱۵ رای آوردیم که در دور دوم 

ایشان شهردار شدند. اتفاقاً رقابت دلچسبی بود، 
وقتی خواستم رقابت کنم از خودش پرسیدم، 
و گفت خیلی هم خوب است، اما آن آخرها که 
اوضاع سخت شــد به من گفت کنار بکش که 
من کنار نرفتم)باخنده(، چون یک عده ای از من 
حمایت کرده بودنــد.« و البته او چندان بدش 
هم نمیاد که بار دیگر در انتخابات شــهرداری 
تهران شــرکت کنــد چرا کــه در ادامه گفته 
اســت:» بله، اگر تایید صلاحیــت کنند، البته 
هنوز فکری نکردم، یکم زود است، ما که نیاز به 
تبلیغ آن چنانی نداریم، ضمن این که الان مانعی 
وجود ندارد، یک زمانی مســئولیتی در شــهر 
داریم که باید استعفا بدهیم اما کسانی مثل من 
که بازنشســته شدیم مانعی نداریم لذا تصمیم 

نهایی را باید در نزدیک انتخابات گرفت.«

در گفت وگوی کافه خبر مطرح شد

دیدگاه انتخاباتی محسن هاشمی


